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Dansk Told & Skatteforbund Side 1 (7)
Hjalmar Brantings Plads 8
Postboks 2507
2100 København Ø

Hovedbestyrelsesreferat
HB-referat nr.  9/2007 31. august 2007

Ordinært hovedbestyrelsesmøde onsdag den 22. august 2007, kl. 10.00 - 16.30 i SKATs
Hovedcenter, København Ø.

Dagsorden: 1.   Velkomst
2.   Godkendelse af referat
3.   Repræsentantskabsmødet den 9.-10. oktober 2007
4.   Strategier
5.   OK 2008
6.   Grænsedragning
7.   Fleksordning
8.   Forflyttelse til BC/KC
9.   Arbejdsmiljøundersøgelsen
10. Hjalmar Brantings Plads - renovering
11. Information fra DTS-udvalgene
12. Gensidig information
13. Økonomi

Deltagere: Jørn Rise      Forbundsformand
Marianne S. Nielsen Næstformand
Gert Ingo Leander Næstformand
Hans Kurt Larsen Chefkredsen
Jens Norlund DTS Hovedcentret m.v.
Poul K. Rasmussen DTS Hovedcentret m.v.
Poul Stensbek Pedersen DTS Nordjylland
Søren Jacobsen DTS Nordjylland
Svend Erik Mikkelsen DTS Midtjylland
Arne Lampe DTS Midtjylland
Kim Jensen DTS Sydjylland-Fyn
Tina Iversen DTS Sydjylland-Fyn
Lene Höilund Jensen DTS Midt- og Sydsjælland
Kim Theil Møllmann DTS Midt- og Sydsjælland
Jan Magnusson DTS Nordsjælland-København
Peter Hansen DTS Nordsjælland-København
Henning Rasmussen DTS Nordsjælland-København

Erik Tindgard Lauridsen Sekretariatsleder
Ole Pedersen Redaktør
Merete Keller Berdiin Faglig sekretær
Anette Albrechtsen Faglig sekretær
Jan Nørner Faglig sekretær
Connie Mortensen Faglig sekretær
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1.   Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Der var afbud fra Nini Teisen, DTS Nordjylland, og Charlotte Rosdahl
Schou, DTS Midtjylland.

Søren Jacobsen, DTS Nordjylland, deltog som suppleant for Nini Teisen,
og Arne Lampe, DTS Midtjylland, deltog som suppleant for Charlotte
Rosdahl Schou.

2.   Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære
hovedbestyrelsesmøde den 7. og 8. juni 2007.

3.   Repræsentantskabsmødet den 9.-10. oktober 2007

Dansk Told & Skatteforbunds repræsentantskabsmøde 2007 afholdes den
9. og 10. oktober 2007 på Hotel Opus i Horsens. Der sendes indbydelser
ud til repræsentanterne, som skal tilmelde sig mødet ved hjælp af inter-
nettet.

Hovedbestyrelsen drøftede dagsorden for mødet og foreslår, at det
afvikles med følgende dagsorden:

1.   Mødet åbnes
2.   Vedtagelse af mødets dagsorden samt forretningsorden
3.   Registrering af antal repræsentanter
4.   Valg af dirigent og sekretær
5.   Året der gik
6.   SKAT som en attraktiv arbejdsplads
7.   Indkomne forslag
8.   Løn
9.   Aftaleforhandlingerne 2008
10. Regnskab 2006
11. Mødet afsluttes

Vedrørende indkomne forslag, er der i løbet af året indsendt forslag fra to
medlemmer, som skal behandles på repræsentantskabsmødet. Dels et
forslag om miljøinvesteringer i forbundets ferieboliger m.v. - dels om
urafstemning i forbindelse med godkendelse af aftale- og overenskom-
stresultater.

Hovedbestyrelsen drøftede de to forslag.

Omkring miljøinvesteringer var det hovedbestyrelsens holdning, at
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forbundet naturligvis skal tilstræbe at være miljøbevidst i forbindelse
med ferieboligerne - og herunder indpasse investeringer i solenergi i det
omfang, det er muligt og hensigtsmæssigt i forbundets ferieboliger. Et
generelt forslag om investeringer i solenergi i forbundets ferieboliger kan
hovedbestyrelsen dog ikke støtte - bl.a. fordi, at der for nogle af husenes
vedkommende er bygningsmæssige restriktioner, der hindrer dette (f.eks.
husene i Saltum). 

Forslaget indebærer endvidere, at Dansk Told & Skatteforbund skal
anbefale skatteministeren at tage initiativ til at lade SKAT som organisa-
tion EMAS registrere i henhold til Europa-Parlamentets og Rådets
forordning (EF) nr. 761/2001 af 19. marts 2001. Dette forslag kan hoved-
bestyrelsen heller ikke støtte, da det falder udenfor Dansk Told & Skatte-
forbunds formål.

Med hensyn til forslaget om urafstemning vedrørende resultatet af aftale-
og overenskomstforhandlingerne, så vil dette forslag kræve en ændring af
forbundets vedtægter, hvilket kun kan ske på en kongres. 

Dog indstiller hovedbestyrelsen til repræsentantskabet at drøfte, om der i
forbindelse med godkendelsen af aftale- og overenskomstresultatet i
2008 sker en vejledende afstemning blandt medlemmerne efter samme
regler som for en urafstemning. I givet fald skal repræsentantskabet
samtidig sætte præmisserne for, hvorledes forbundets hovedbestyrelse
skal agere på baggrund af resultatet af denne vejledende afstemning.

Hovedbestyrelsen besluttede, at de to forslag behandles på repræsen-
tantskabsmødet med indstillinger i overensstemmelse med ovenstå-
ende.

4.   Strategier

Hovedbestyrelsen har besluttet, at Dansk Told & Skatteforbund kontinu-
erligt skal fremsende forslag til SKAT om strategiske initiativer.

Som et led i den beslutning behandlede hovedbestyrelsen et forslag til en
rekrutteringsstrategi for SKAT - “Rekruttering til SKAT. De bedst
egnede til jobbet”.

Forslaget tager udgangspunkt i Dansk Told & Skatteforbunds synspunk-
ter omkring, hvordan SKATs rekruttering bør ske fremover.

Hovedbestyrelsen drøftede rekrutteringsstrategien og besluttede, at
den nu skal afleveres til told- og skattedirektør Ole Kjær og til
SKATs Hovedsamarbejdsudvalg på mødet den 23. august 2007.

I tilslutning til drøftelserne om rekrutteringsstrategien drøftede hoved-
bestyrelsen, hvordan det er gået med SKATs rekrutteringsrunde i foråret
2007.
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Med hensyn til fremtidige strategiforslag havde hovedbestyrelsen en
drøftelse af på hvilke områder, Dansk Told & Skatteforbund skal udar-
bejde strategiforslag til de kommende møder i SKATs Hovedsamarbejds-
udvalg.

Under punktet havde hovedbestyrelsen også en drøftelse af hvilke emner,
der skulle debatteres med told- og skattedirektør Ole Kjær, HR-direktør
Kirsten Otbo og fungerende kontorchef Lene Roos på et møde mellem de
tre og hovedbestyrelsen, som blev afholdt i forlængelse af hovedbestyrel-
sesmødet.

5.   OK 2008

Dansk Told & Skatteforbund skal senest den 1. september 2007 fremsen-
de krav til aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2008 til forbundets
centralorganisation CO II.

Forbundet har modtaget en lang række forslag til krav fra tillidsrepræsen-
tanter, medlemmer, lokalafdelinger m.v. Kravene blev behandlet på
hovedbestyrelsesmødet den 7. og 8. juni 2007, og er herefter blevet
sammenskrevet og opdelt i de relevante kategorier.

• CFU-krav, som er generelle krav, der gælder alle ansatte i staten.
• CO II-krav, som er krav der gælder alle medlemmer af CO II-organisa-
tioner.
• DTS-krav, der er krav, som alene gælder for Dansk Told & Skattefor-
bunds medlemmer.

DTS-kravene omfatter dels specielle krav - dels krav, der retter sig om
ændring af forbundets organisationsaftale på fuldmægtigområdet m.v.
samt forbundet aftale om Ny Løn.

Hovedbestyrelsen havde en meget grundig drøftelse af de forskellige
krav - og foretog i den forbindelse en prioritering af kravene.

I forbindelse med drøftelserne omkring kravene til ændring af Ny Løn
aftalen havde hovedbestyrelsen bl.a. en debat omkring de forskellige
elementer i aftalen - f.eks. spørgsmålet om videreførelse af PacMac-
tillæg. Dette spørgsmål vedrører dog ikke kravene, men skal derimod
afklares i forbindelse med den nye lønpolitik for SKAT, som er under
forhandling mellem hovedcentret og personaleorganisationerne.

Forbundets hovedbestyrelse ønsker dog fortsat, at de øvrige tillægsfor-
mer i aftalen om Ny Løn anvendes i større udstrækning, og at brugen af
PacMac-tillæg afskaffes eller minimeres mest muligt.

Hovedbestyrelsen besluttede og prioriterede forbundets krav til
aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2008.

På grund af behovet for den fornødne tid til behandling, besluttede
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hovedbestyrelsen dog, at den endelige beslutning af kravene først
sker på det ekstraordinære hovedbestyrelsesmøde, der afholdes den
29. august 2007 for at få behandlet hele dagsordenen til dette møde.

6.   Grænsedragning
7.   Fleksordning
8.   Forflyttelser til BC/KC
9.   Arbejdsmiljøundersøgelsen

Behandling af punkterne blev på grund af manglende tid udskudt til det
ekstraordinære hovedbestyrelsesmøde den 29. august 2007.

10. Hjalmar Brantings Plads - renovering

Arbejdet med renovering af Hjalmar Brantings Plads 8 skrider fremad.
Der er dog opstået en forskydning i tidsplanen, idet arbejdet blev forsin-
ket som følge af asbestrenovering af de gamle varmerør på øverste etage.
Der sigtes nu mod en slutdato den 21. september 2007. 

Hovedbestyrelsens beslutning om et nyt varmesystem i huset, betyder en
væsentlig bedre anvendelse af mødelokalet, såvel pladsmæssigt som
visuelt.

Taget er nu isoleret med 300 mm rockwool overalt. Man er i øjeblikket i
gang med kobberarbejdet, og det ser allerede meget flot ud. Specielt vil
tårnet rigtig komme til sin ret.

Når det hele er færdigt, vil vi få meget bedre arbejdsbetingelser i
mødelokalet. Alene det, at der kommer ordentlig ventilation i lokalet – så
der kan køles om sommeren og varmes om vinteren – bliver en stor
forbedring.
 
Desværre er der opstået to vandskader på loftet i to kontorer som følge af
arbejdet i løbet af sommeren. Skaderne udbedres efter aftale med entre-
prenøren uden udgifter for forbundet.

Den udvendige facaderenovering og taget følger tidsplanen. I øjeblikket
er man i gang med vinduesrammerne.

Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en grundig orientering
omkring forløbet af ombygningen - herunder nogle ekstraudgifter, der er
påløbet uden forudgående aftale med forbundet, da byggerådgiveren hen
over sommeren havde truffet dispositioner uden accept fra forbundets
side.

Jørn Rise udtrykte stor utilfredshed med byggerådgiveren - og tilføjede,
at det havde indgået i hans overvejelser helt at stoppe byggeriet, da
omfanget af ekstraregninger blev kendt i forbindelse med modtagelse af
fakturaer fra entreprenøren.
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Byggerådgiveren påberåber sig nu, at der ved byggerier af denne omfang
normalt altid skal påregnes en ekstraudgift på 10%, men dette har ikke
fremgået af de modtagne tilbud og er også først efterfølgende blevet
oplyst fra byggerådgiverens side.

Hovedbestyrelsen havde en meget grundig drøftelse af, hvordan forbun-
det skal agere i relation til de uventede ekstraregninger - herunder beho-
vet for eventuel inddragelse af advokat og syns- og skønsmand for at få
klarlagt hvilke arbejder, der er indeholdt i tilbudet, og hvilke ekstraudgif-
ter forbundet er forpligtet til at betale ud over tilbudssummen.

Sekretariatslederen vil nu gå i yderligere dialog med byggerådgivnings-
firmaet for at få klarlagt forholdene til bunds inden sagen behandles på
det ekstraordinære hovedbestyrelsesmøde den 29. august 2007.

11. Information fra DTS-udvalgene
12. Gensidig information
13. Økonomi

Behandling af punkterne blev på grund af manglende tid udskudt til det
ekstraordinære hovedbestyrelsesmøde den 29. august 2007.

Jørn Rise Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 11. september 2007

Jørn Rise Marianne S. Nielsen

Gert Ingo Leander Hans Kurt Larsen

Jens Norlund Poul K. Rasmussen

Poul Stensbek Pedersen Nini Teisen
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Svend Erik Mikkelsen Charlotte Rosdahl Schou

Kim Jensen Tina Iversen

Lene Höilund Jensen Kim Theil Møllmann

Jan Magnusson Peter Hansen

Henning Rasmussen


